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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 
 

 

V O L I K O G U   I S T U N G I   P R O T O K O L L  
 

Märjamaa                                                                                                                        22. jaanuar 2013. a nr 42 

 
Algus kell 15.00, lõpp kell 18.20 

Juhatas: volikogu esimees Villu Karu  

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Võtsid osa 19 volikogu liiget: Agu Raadik, Ago Kirsipuu,  Andres Elmik, Andres Jõessar,  Ants Riismaa (lahkus 

kell 17.45), Eli Laaser, Harri Jõgisalu, Helle Rehepapp (lahkus kell 17.56), Ilju Aviste (saabus kell 15.13; lahkus 

kell 17.56), Janno Põldre (lahkus kell 17.00),  Kaare Tammaru (lahkus kell 17.42), Kalle Teekivi (saabus kell 

15.33),  Koit Kuus (lahkus kell 18.10), Lepo Arro, Maire Jaago, Teet Tomson (saabus kell 15.13), Urmas Kristal, 

Ülo Olm, Villu Karu. 

 

Puudusid: Ly Torn, Marika Hiiemaa, Üllar Aruksaar, Venno Kornak.  

 

Istungile kutsutud: Kaitseliidu Rapla malevast Meelis Pernits, Liina Allikas ja Eduard Meresmäe,  vallavanem 

Eero Plamus, abivallavanem Triin Matsalu, rahandusosakonna juhataja Lea Laurits, vanem-maakorraldaja Paul 

Helliste, haridus- ja kultuurinõunik Tõnu Mesila, sotsiaalosakonna juhataja Marge Viska, õigusnõunik Evi Rooda. 

 

Otsustati: 10 poolthäälega (s.o kõigi hääletamise hetkel saalisviibinute poolthäältega) kinnitada alljärgnev   

 

P Ä E V A K O R D: 

1. Kaitseliidu Rapla Maleva lasketiiru rajamise kava tutvustamine 

2. Märjamaa valla aukodaniku nimetuse, Maarjaristi ja teeneteplaadi andmine 

3. Revisjonikomisjoni esimehe ja liikme valimine 

4. Vallavalitsusele lühiajalise laenu võtmiseks loa andmine 

5. Märjamaa Vallavolikogu 16.03.2010 määruse nr 15 „Toimetulekutoetuse määramiseks eluruumi alaliste 

kulude piirmäära kehtestamine“ muutmine 

6. Märjamaa valla töötajate töötasustamise alused 

7. Märjamaa valla põhikoolide ja gümnaasiumide õpetajate töötasustamise alused 

8. Märjamaa Vallavolikogu 23.01.2007 määruse nr 43 „Märjamaa Vallavalitsuse palgakorralduse  alused“ 

muutmine 

9. Valla lasteaedade teeninduspiirkondade määramine 

10. Valla vara enampakkumisel võõrandamine (Magasiaida ja Välja kinnistud) 

11. Valla vara võõrandamiseks ja  katastriüksuste sihtotstarvete muutmiseks keskkonnaministrilt loa küsimine 

(Valgu klubi ja Haimre Põhikooli kinnistud) 

12. Vallavalitsusele volituse andmine halduslepingu sõlmimiseks (sauna teenus)  

13. Arvamuse andmine Keskkonnaameti poolt Orava kruusakarjääri korrastamistingimuste väljastamise kohta 

14. Arvamuse andmine Keskkonnaameti poolt Vanakubja liivakarjääri korrastamistingimuste väljastamise kohta 

15. Katastriüksuse sihtotstarbe muutmine (Keskväljak) 

16. Vallavalitsusele elektrienergia võrguühenduse liitumislepingu sõlmimiseks nõusoleku andmine 

17. Informatsioon 
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Päevakorrapunkt 1 

Kaitseliidu Rapla Maleva lasketiiru rajamise kava tutvustamine 

 

Ettekandega esinesid M. Pernits ja L. Allikas. 

M. Pernits põhjendas lasketiiru rajamise vajadust. Juba kaks aastat ei ole saanud Rapla maakonnas laskeharjutusi 

läbi viia. Laskmas käiakse Männikul, kuid see on seotus suure aja- ja transpordikuluga. 

L. Allikas kõneles Kaitseliidu senisest tegevusest leidmaks maakonnas lasketiiruks sobivat kohta. 

 

L. Allikas juhtis tähelepanu sellele, et eristada tuleb harjutusvälja ja lasketiiru. Praegusel juhul räägitakse 

lasketiirust, kus kasutatakse käsirelvi ja toimuvad tiirulaskmised, mitte lahinglaskmised. 

L. Allikas tutvustas lasketiirule esitatavaid nõudeid. 

M. Pernits kõneles kavandatavast 24 kohalisest lasketiirust, laskmisest teavitamist, ohualade tähistamist jms. 

Kell 15.13 saabusid I. Aviste ja T. Tomson. 

M. Pernits märkis, et lasketiiru on kavandatud kasutada maksimaalselt 100 päeva aastas. 

M. Pernits näitas kaardil lasketiiru tulevast asukohta. Haldusterritoriaalselt jääb maaüksus Põlli külla, lähim 

majapidamine asuks 1,5 km kaugusel.  

M. Pernits sõnas, et täna ei oodata volikogu otsust, vaid pigem vastukaja volikogu liikmete küsimuste näol. 

 

Ettekandjad vastasid küsimustele. 

 

*A. Kirsipuu soovis teada, kus paikneb Rapla malev. 

M. Pernits vastas, et Rapla maleva staap on Raplas Vahe tänav 3. Maakonnas on kaitseliitlasi kokku üle 650.  

 

*A. Elmik juhtis tähelepanu, et kui ettekandes räägiti, et hea oleks põhja suunas laskmine, siis kavandatava 

lasketiiru puhul see nii ei oleks. 

L. Allikas vastas, et põhjasuunas laskmise planeerimine ei osutunud võimalikuks kuna üks nõue on, et ohualad 

peaksid jääma riigimaale. Põhjasuunas tulevad aga vastu eramaad. 

M. Pernits täiendas, et maakonnas ei ole kohti, kuhu saaks tiiru paigutada põhjasuunas laskmisega ja nii, et 

ohualad jääks riigi maale.   

 

E. Laaser soovis teada, kas kohalikke elanikke on informeeritud. Kui ei, siis tema meelest tuleks seda 

esmajärjekorras teha. 

Toimus arutelu, mille käigus täpsustati tiiru asukohta. Tõdeti, et kuigi nime poolest jääks tiir Põlli külla, siis 

reaalselt jäävad kõige lähemale Vaimõisa küla elamud. 

Toimus arutelu. 

 

*A. Jõessar: Kuidas see on kooskõlas Via Baltica projektiga? 

L. Allikas: Vallavanema ettepanekul saatsime ametliku seisukohaküsimise nii maavanemale kui Maanteeametile. 

Vastused on saadud. Need on valda edastatud. Sealtpoolt vastuväiteid ei ole. Ohuala jääb teekaitsevööndist välja ja 

kui see on nii, siis see Maanteeametit ei puuduta. Maavalitsusel pole vastuväiteid ning kõik konkreetsed 

probleemid tuleb lahendada planeeringuga. 

 

*A. Kirsipuu: Kui tihti ja mitu pauku kaitseliitlane tegema peab, et olla n ö vormis?  

M. Pernits: See sõltub kaitseliitlasest. 

A. Kirsipuu: Seda küll, aga on ju mingid eeskirjad. 

M. Pernits vastas, et õppekava on kinnitatud kõrgemalt poolt, kuid tema isiklikult arvab, et kaitseliitlane peaks 

taseme säilitamiseks käima laskmas vähemalt 4 korda aastas ja ühe laskeharjutuse käigus peaks laskma 50 lasku.   

 

L. Allikas täiendas, et tiiru saaksid kasutada politseinikud jt, kellel on vaja oma laskeoskusi parandada. 

M. Pernits lisas, et tiir saab kindlasti olema avalikuks kasutamiseks, kuid kui lepitakse kokku ajad, millal laskmisi 

ei toimu, siis sellest ka kinni peetakse.  

 

E. Plamus: Kaitseliit pöördus kõige pealt vallavalitsuse poole ja siis leppisime kokku tegevuskava. Vallavalitsuse 

soovitus oli kooskõlastada tegevus esmalt maavanema ja Maanteeametiga, seejärel tulla volikogusse ning pärast 
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tänast tulevad järgnevad sammud. Täna on tulnud ettepanek kohtuda Varbola ja Põlli küla rahvaga ja see on täiesti 

mõistlik. Planeeringu koostamist ei ole veel algatatud. 

V. Karu luges päevakorrapunkti arutelu lõppenuks ning tänas ettekandjaid. 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Märjamaa valla aukodaniku nimetuse, Maarjaristi ja teeneteplaadi andmine 

 

V. Karu sõnas sissejuhatuseks, et tunnustamiskomisjon on oma otsused teinud ning need on volikogule ka 

edastatud.  

V. Karu: Üles on kerkinud küsimus, et kuidas peaksid käituma need, kellel on sugulussuhteid tunnustatavatega või 

on muud moodi seotud? Kas peaksid ennast taandama või mitte? Minu arvates on taandamine mõeldud 

korruptsioonivastase seaduse punktide alusel ja antud juhul tõlgendan ma praegust otsust kui ühekordse tunnustuse 

avaldamist, mille puhul vaevalt keegi teine, peale tunnustatava, mingit kasu saab. Kui olete seda meelt, siis jätame 

otsustamise iga volikogu liikme enese teha. 

Kell 15.33 saabus K. Teekivi. 

V. Karu: Üles tõusis ka küsimus, et kas kuulutada päevakorrapunkt kinniseks. V. Karu soovis teada, mida 

volikogu liikmed sellest arvavad. 

Toimus arutelu. 

Otsustati: Päevakorrapunkti kinniseks mitte kuulutada. 

 

V. Karu: Hääletus on salajane. Tunnustamiskomisjon oli sel aastal eriti helde ning kõik esitatud kandidaadid 

edastati tunnustamiseks ka volikogule. 

 

*K. Teekivi: Kuidas reglement ette näeb? Kui näiteks järgmisel aastal esitatakse 15 kandidaati, siis anname 15 

aumärki, kui ülejärgmisel 25, siis ka kõigile? Ma ei taha mitte midagi öelda esitatud kandidaatide kohta, nad on 

kõik tublid ja väärivad tunnustamist, kuid kas meil mingit piiri ees ei ole? Ma arvan, et me leiaks ka 50 väga tublit 

inimest, ja ka 100 leiaks. Miks komisjon ei suutnud valikut teha? 

V. Karu: Kui piiridest rääkida, siis neid tõepoolest meie korras ei ole. Loomulikult võib tunnustamiskomisjon teha 

esitatud kandidaatide hulgast valiku. Seda, et seda sel aastal ei tehtud, ei saa me ühelegi komisjoni liikmele ka ette 

heita. Kui mõelda tagasi varasematele aastatele, siis korraga on välja antud 4 aumärki, ja seda vist isegi kahel 

aastal. Sel aastal on esitatud 5 kandidaati. Kas 4 oleks piir ja viiendat ei tohiks anda, see on igaühe enda otsustada.  

A. Kirsipuu märkis: Naabervallas Kullamaal on „vapimärk vist veel saamata vaid küla koertel“. Viimati andis 

vallavanem märgi iseendale. Meil siin on asi ikka päris heal järjel.   

V. Karu: Seekordne komisjon arvas, et tegu on väärikate inimestega, kes kahtlemata seda aumärki väärivad. Pigem 

ikkagi tunnustada inimesi oma elutöö ja tegevuse eest kui seda mitte teha.  

 

*K. Teekivi: Aumärgiga kaasneb ka rahaline preemia. Kas see raha on planeeritud? Mitmele on planeeritud? 

V. Karu: Kuna eelarve on kinnitamata, siis meil tuleb eelarvesse see raha leida. 

L. Laurits: Praegusel hetkel on planeeritud 1500 eurot, s.t eelmise aasta tasemel. 

K. Tammaru: 1500 eurot tuleb juurde planeerida. 

V. Karu : Järelikult tuleb see kohustus omale võtta kui me otsustame kõigile märgid jagada. 

 

A. Raadik taandas ennast hääletamisest kuna ta ise on üks kandidaatidest. 

  

V. Karu tuletas meelde, et tunnustuse saamiseks peab kandidaat koguma koosseisu häälteenamuse, s.o 12 

poolhäält.  

 

V. Karu tegi ettepaneku moodustada salajase hääletamise läbiviimiseks hääletamiskomisjon koosseisus Teet 

Tomson, Eli Laaser, Kaare Tammaru. 

Otsustati: Moodustada salajase hääletamise läbiviimiseks hääletamiskomisjon koosseisus Teet Tomson, Eli 

Laaser, Kaare Tammaru. 

 

Hääletamiskomisjon viis läbi salajase hääletamise. 

T. Tomson luges ette hääletamiskomisjoni protokolli. 
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Otsustati: Anda Märjamaa valla aukodaniku nimetus ja koos sellega Maarjaristi I klassi kuldrist ning preemia 

1000 eurot Tiiu-Liia Knapsile; anda Maarjaristi II klassi hõberist  ja koos sellega preemia 500 eurot Agu 

Raadikule, Elju Riismaale, Evi Jaagole ja Maie Kusminile; anda Märjamaa valla teeneteplaat osaühingule Kuuda 

Hooldekodu (otsus nr 187 lisatud protokollile). 

 

V. Karu edastas valitsuse poolse palve, et endiselt jätkub vastuvõtt tänukirja kandidaatide esitamiseks. 

 

 

Päevakorrapunkt 3 

Revisjonikomisjoni esimehe ja liikme valimine 

 
V. Karu sõnas sissejuhatuseks, et teadupärast astusid enne eelmise aasta lõppu neljast revisjonikomisjoni liikmest 

kolm tagasi, s.h komisjoni esimees ning hetkel on komisjon sisuliselt tegutsemisvõimetu.  

V. Karu: Sellise olukorra kestmine ei ole ühele vallale just hea märk. Olen eelnevalt isiklikult suhelnud 

opositsiooni nende liikmetega, kes varasemalt revisjonikomisjoni ei kuulunud. Kurvastuseks pean ütlema, et keegi 

neist ei olnud nõus revisjonikomisjoni töös osalema. 

V. Karu küsis uuesti kohalolnud opositsiooni esindajatelt L. Arrolt ja E. Laaserilt, kas  nad jäävad oma seisukoha 

juurde. Eelnimetatud jäid endale kindlaks. 

 

V. Karu tegi ettepaneku valida revisjonikomisjoni liikmeks Maire Jaago. 

U. Kristal tegi ettepaneku valida komisjoni esimeheks Villu Karu. 

Rohkem kandidaate ei esitatud. 

 

V. Karu tegi ettepaneku moodustada salajase hääletamise läbiviimiseks hääletamiskomisjon koosseisus Teet 

Tomson, Eli Laaser, Kaare Tammaru. 

Otsustati: Moodustada salajase hääletamise läbiviimiseks hääletamiskomisjon koosseisus Teet Tomson, Eli 

Laaser, Kaare Tammaru. 

 

Hääletamiskomisjon viis läbi revisjonikomisjoni esimehe ja komisjoni liikme salajase hääletamise. 

T. Tomson luges ette hääletamiskomisjoni protokollid. 

 

Otsustati: 15 poolthäälega valida revisjonikomisjoni esimeheks Villu Karu (otsus nr 188 lisatud protokollile). 

 

Otsustati: 15 poolthäälega  valida revisjonikomisjoni liikmeks Maire Jaago (otsus nr 189 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 4 

Vallavalitsusele lühiajalise laenu võtmiseks loa andmine 

 

Ettekandega esines L. Laurits.  

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*Ü. Olm: Kas rahadega on terve aasta nii raske, et kogu aeg on arvelduskrediiti vaja kasutada? 

L. Laurits vastas, et lepingu lõpetamise otsustab vallavalitsus, kuid eeldatavasti on arvelduskrediiti vaja juuni 

lõpuni. Lepingut on võimalik lõpetada 10 päevase etteteatamisega.  

 

*A. Jõessar: Eelmise aasta lõpus oli vallal raha siia ja sinna kulutamiseks. Kuidas majanduslik olukord nii kiirelt 

muutunud on, et nüüd, jaanuari lõpuks, krediiti on vaja? 

L. Laurits: Põhjendused on seletuskirjas toodud. 

A. Jõessar avaldas arvamust, et seda oli juba ka detsembris teada ja midagi võiks veidi ka ette näha. 

L. Laurits: Sellest rahast, mis aasta lõpu seisuga meil arvel oli, lihtsalt ei piisa kõikideks kulutusteks. 

 

*A. Kirsipuu: Rahandusministeeriumi nõusolekut selleks vaja ei ole? 

L. Laurits: Ei. Käibekrediidi võtmiseks ei ole nõusolekut vaja. 
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Toimus keskustelu. 

L. Laurits juhtis tähelepanu, et praegu on jutuks jooksvate kulude katmine, mitte pikaajaliste kohustuste võtmine 

investeeringuteks. 

L. Laurits rääkis veelkord üle seletuskirjas toodu – enam ei saa vald riigikassast vahendeid broneerida, ülekanded 

toimuvad kindlatel kuupäevadel, s.o 5. ja 15. kuupäeval. Füüsilise isiku tulumaksu summad laekuvad 11. ja 18. 

kuupäevadel ning kuu eelviimasel tööpäeval. Palgapäev on vallas kuu esimesel tööpäeval ja selleks ajaks peab 

arvel olema keskmiselt 140 000 eurot. Jaanuaris on vaja katta ka suured lumetõrjearved. Mingi otsus tuleb 

langetada. 

 

*T. Tomson tegi ettepaneku tagasimakse tähtajaks määrata 30. september 2013, s.t laen oleks tagastatud enne 

KOV volikogu valimisi. T. Tomson: Vastutustundetu oleks võtta uuele volikogu koosseisule taolisi kohustusi. 

 

V. Karu pani T. Tomsoni ettepaneku hääletusele. 

Otsustati: 18 poolthäälega (1 vastu, 0 erapooletut) T. Tomsoni ettepanekut toetada.  

 

Otsustati: 18 poolthäälega (1 vastu, 0 erapooletut) lubada vallavalitsusel võtta 2013. aastal rahavoogude juhtimise 

eesmärgil lühiajalist laenu kuni 200 000 eurot. Lühiajaline laen peab olema tagasi makstud 30. septembriks 2013 

(otsus nr 190 lisatud protokollile). 

 

Vaheaeg 15 minutit (16.30-16.45). 

 

 

Päevakorrapunkt 5 

Märjamaa Vallavolikogu 16.03.2010 määruse nr 15 „Toimetulekutoetuse määramiseks eluruumi alaliste 

kulude piirmäära kehtestamine“ muutmine 

 
Ettekandega esines M. Viska. 

Ettekandja vastas küsimustele. Küsisid K. Tammaru, K. Teekivi, A. Riismaa. 

 

Otsustati: 19 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) muuta Märjamaa Vallavolikogu 16.03.2010.a määrust nr 15 

„Toimetulekutoetuse määramiseks eluruumi alaliste kulude piirmäärade kehtestamine“ (määrus nr 97 lisatud 

protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 6 

Märjamaa valla töötajate töötasustamise alused 
 

Ettekandega esines T. Mesila, kes tutvustas muudatusi võrreldes määruse varasema redaktsiooniga.  Muudatused 

on tingitud Vabariigi Valitsuse kehtestatud uuest töötasu alammäärast, mis alates 1. jaanuarist on senise 290 euro 

asemel 320 eurot. Töötajate töötasu alustes on kaotatud senine 15. aste. Madalaimaks astmeks on 16. aste, millele 

vastavaks palgamääraks on 320 eurot. Ühtlasi on veidi tõstetud 17.astme palgamäära.  

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

K. Tammaru küsis § 4 lõike 9 kohta ning tegi ettepaneku jätta sõnastusest välja lõike teine lause. Ära jääks: 

„Ringijuhtide töötasustamine toimub tegelikult toimunud tundide (ringipäevik) alusel.“ 

K. Tammaru: Rahvamaja juhataja sõlmib ringijuhtidega lepingu, milles on kirjas töötasustamise alused. Lepingus 

ongi kirjas, et võetakse tööle 0,1 ametkohaga ja töötasu makstakse 20. palgaastme järgi. Tegema pean vähemalt 2  

töötundi nädalas. Milleks siis veel tundide alusel arvestus? Olen kindlal veendumusel, et vähegi tegev ringijuht ei 

tule keskmiselt arvestatuna 2 töötunniga nädalas toime. Seega palgaastme järgi arvestatuna saaks ringijuht 0,1 

ametikoha eest 38 eurot. Minu arvates pole see küll nii suur raha,  et seda peaks aastatundide arvu ja tunnitasu 

aluseks võttes veelgi  vähendama. Ometi kujuneks 0,1 ametkoha palk siis 32 kuni 33 eurot kuus.  

 

Toimus arutelu. 

 

*I. Aviste palus selgitada § 4 lõiget 2.  
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T. Mesila selgitas. 

 

K. Teekivi toetas K. Tammaru ettepanekut: Kas me siis ei usalda oma ringijuhte? 

E. Plamus viitas, et kuna määruse säte käib ka koolides tegutsevate ringijuhtide kohta, siis teise lause väljajätmine 

tekitaks seal probleeme. 

A. Riismaa: Kooli vaheaegadel koolides ringitunde ei toimu. 

K. Tammaru selgitas, et tema pidas silmas rahvamajade ringijuhte ning tegi ettepaneku sõnastada säte nii, et  § 4 

lõikes 9 teises lauses väljatoodud põhimõte „…  tegelikult toimunud tundide (ringipäeviku) alusel“  ei laieneks 

rahvamaja ringijuhtidele.  

 

Kell 17.00 lahkus J. Põldre. 

 

Ü. Olm: Ettepanek – § 4 lg 9 teist lauset täiendada nii, et koolides on ringipäeviku pidamise kohustus ja mujal 

mitte. 

K. Tammaru: Ettepanek sõnastada teine lause järgmiselt: „Ringijuhtide töötasustamine üldhariduskoolides toimub 

tegelikult toimunud tundide (ringipäevik) alusel.“ 

 

A. Elmik tõstatas küsimuse, kas ka Muusika- ja Kunstikoolis on ringijuhte ametis. 

Arutelu käigus jõuti seisukohale, et MKK-s ringijuhte koosseisus ei ole. 

 

V. Karu pani hääletusele K. Tammaru ettepaneku. 

Ettepaneku poolt 17, vastu 0, erapooletuid 1. 

 
Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada, arvestades tehtud muudatust, Märjamaa valla 

töötajate töötasustamise alused (määrus nr 98 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 7 

Märjamaa valla põhikoolide ja gümnaasiumide õpetajate töötasustamise alused 

 

Ettekandega esines T. Mesila. Uue määruse vastuvõtmise vajadus on tingitud Vabariigi Valitsuse poolt 3. jaanuaril 

2013 kehtestatud uutest põhikooli ja gümnaasiumi õpetajate töötasu alammääradest.  

T. Mesila tutvustas muudatusi – Märjamaa vald on lähtunud üldjuhul riiklikest alammääradest (noorempedagoogi 

ja pedagoogi  töötasumäärad on võrdsustunud). Erinevus riiklikust alammäärast on vaid vanempedagoogi osas – 

nende seni kehtiv määr oli 736,07, aga nüüdsest on riiklik alampalgamäär 736 eurot. Hariduskomisjoni ettepanek, 

mida ka valitsus toetas, on kinnitada vanempedagoogidele töötasumääraks 737 eurot.  

Samuti on ettepanek on kehtestada klassijuhatajatele võrdne tasu hoolimata nende ametijärgust, s.o 

noorempedagoogile, pedagoogile ja vanempedagoogile kõigile 74 eurot kuus. Riik nägi siin ametijärguti ette 

väikest erinevust.  

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*K. Tammaru küsis, kas see väike nihe paremuse suunas, s.o vanempedagoogi palga ümardamine ülespoole ja 

klassijuhatajate tasude ühtlustamine ülespoole, suurendab ka valla eelarve koormust või tuleb kogu õpetajate 

palgaraha riigieelarvest?   

T. Mesila: See on nii väike, et arvutused näitavad, et see... 

K. Tammaru: ... kaob riigi raha sisse ära? 

T. Mesila: Jah. 

K. Tammaru: Saan aru, et õpetajate palgaks raha eelarvest juurde ei küsita. 

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada Märjamaa valla põhikoolide ja gümnaasiumi 

õpetajate töötasustamise alused (määrus nr 99 lisatud protokollile). 
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Päevakorrapunkt 8 

Märjamaa Vallavolikogu 23.01.2007 määruse nr 43 „Märjamaa Vallavalitsuse palgakorralduse  alused“ 

muutmine 

 
Ettekandega esines E. Plamus. Muudatused kehtivas määruses on tingitud töötasu alammäära tõusust. 

Küsimusi ettekandjale ei esitatud. 

 
Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) muuta Märjamaa Vallavolikogu 23.01.2007 määrust nr 43 

„Märjamaa Vallavalitsuse palgakorralduse  alused“ (määrus nr 100 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 9 

Valla lasteaedade teeninduspiirkondade määramine 

 

Ettekandega esines T. Mesila, kes selgitas, et kui praegu on valla külad jagatud erinevate lasteaedade vahel, s.t 

valla siseselt on tõmmatud mõttelised piirid, siis eelnõu näeb ette nende kaotamist. Kõikidele lasteaedadele 

kinnitataks teeninduspiirkonnaks Märjamaa vald.  

 
Ettekandja vastas küsimustele. 

*K. Teekivi: Kuhu ma oma lapse kirja siis panen? Kes järjekorda koordineerib?  

T. Mesila: Iga lapsevanem teeb taotluse sinna lasteaeda, kuhu ta oma lapse tahab panna. Võin ka öelda seda, et 

selle kuu jooksul saab valmis elektrooniline järjekorra register. Siis saab põhimõtteliselt igaüks vaadata, palju  

kuhu lasteaeda, mis vanuses, milliste soovidega meil lapsi järjekorras on. 

V. Karu: Aga avaldus tuleb teha ikkagi konkreetselt ühte lasteaeda? 

T. Mesila: Praeguse korra kohaselt on jah nii. Plaan on ka see kord üle vaadata. Avalduses on lapsevanemal 

võimalik kirja panna ka oma eelsitused, et millisesse lasteaeda tahab oma last eelkõige panna ning milline oleks 

järgmine valik. 

 

*K. Teekivi: Kuidas täna asi toimib? Ütleme, et täna on Varbolas vaba koht ja Märjamaa laps pannaks Varbola 

lasteaeda. Kui Märjamaal koht vabaneb, kas siis see Märjamaa laps saab Märjamaale üle tulla? Kas kirjutabki 

avaldusse, et võimaluse korral soovib lapse Märjamaale lasteaeda panna? 

T. Mesila: Kirjutab avaldusse eelsitused. 

K. Teekivi: Kas siis nii, et kui Märjamaal koht vabaneb, saab kohe tema selle koha endale? 

T. Mesila: See on meil veel täpsustamata. See ongi lasteaeda vastuvõtmise ja väljaarvamise korra küsimus. Ühed 

juhid pooldavad seda, et kui laps on lasteaiakoha saanud, siis tema taotlus kaoks järjekorrast, kuid see vist päris 

õige ei ole. 

 

*M. Jaago: Kas ei juhtu siis nii, et kõik panevad oma lapsed Pillerpalli järjekorda ja Varbola jt (lasteaiad) jäävad 

hoopis tühjaks? 

T. Mesila: Praegu on ju täpselt samasugune võimalus. 

M. Jaago: Võib-olla on Haimre ja Varbola lapsed Märjamaal lasteaias ja Märjamaa lastel polegi kohta? Segane asi. 

I. Aviste: Segane või mitte, kuid need piirkonnad mulle ka ei meeldi. See on nii palju segadust küla jaoks 

tekitanud. 

T. Mesila: Siis tuleb lapsevanem ümber veenda, et ta oma lapse kodukohale lähimasse lasteaeda viiks. 

V. Karu: Juhin tähelepanu sellele, nagu T. Mesilagi ütles, et see määrus tegelikku elu sisuliselt ei muuda. Nagunii 

käivad lapsed nendes lasteaedades, kuhu koha on saanud, kuhu tahavad. Selle määrusega lihtsalt kaotame oma 

bürokraatlikud piirid. Tegelikult see reaalses toimimises midagi ei muuda. On nii? 

I. Aviste: See on üks väga hea seadus. Üks viimase aja parimaid. 

T. Mesila: On räägitud, et uuest koolieelse lasteasutuse seadusest kaotatakse teeninduspiirkonna mõiste hoopis ära, 

kuid seni seda tehtud veel ei ole.  

 

*K. Teekivi: Kui palju on tänase seisuga lapsi lasteaia järjekorras? 

T. Mesila: Ütlesin, et mul on see töö veel pooleli. Saan rääkida sügisestest andmetest. Kahe rühma jagu väikseid 

lapsi on järjekorras. 
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*K. Teekivi: Kogu aeg käib juttudest läbi, et „Varbolas läks nii nagu ta läks“.  Uurisin, kuidas Varbolas see asi siis 

läks. Tegelikult oli (lasteaiakohtade) vajadus Varbolas 2,5 aastat enne kui see rühm lõpuks avati. kaks aastat võttis 

enne üldse aega, et selgeks teha, et seda rühma on tarvis ja pool aastat võttis aega ehitamine, kuid selleks ajaks oli 

osa lapsi juba suuremaks kasvanud,  osa lapsi oli Varbolast üldse ära läinud kuna ei olnud lasteaiakohta, osa olid 

muud variandid leidnud.  Nüüd hakkame Kasti ehitama. Arvan, et seal läheb täpselt samamoodi „läks nagu läks“.  

Uurisin Kernu valla olukorda. Seal on 24 last järjekorras. Ütlesin, et tooge Varbolasse. Öeldi, et mitte keegi ei 

hakka (Tallinna suunast vaadates) tagasi tooma oma lapsi. Ütlen, et kõige õigem lahendus lasteaiakohtade puuduse 

leevendamiseks on Varbolas avada rühm. Arvan, et (Märjamaa poolt) ei hakka mitte keegi Kasti sõitma -  

6 kilomeetrit sinna, 6 tagasi, kui ta sõidab Tallinna tööle. Märjamaal täna ju tegelikult töökohti ei ole. Mõelge kui 

midagi tegema hakkate. 

U. Kristal: Ei, me oleme ära mõelnud, et Kasti teeme. Haimre poolt on väga vähesed sõitjad, kes lastega on.  

 

V. Karu tuletas meelde, et oli periood, kus Märjamaa lehe kaudu kuulutati, et tooge Varbola lasteaeda lapsi, aga 

kahjuks see mingit suurt vastukaja vist ei leidnud. V. Karu: Ega me ei tea täpselt ka ette, kuidas lapsevanemad 

kavatsevad käituda. 

K. Teekivi: Täna on Varbolas lapsi lasteaiakoha järjekorras. Vanemad ei hakka ju ometi oma lapsi Kasti lasteaeda 

tooma.  

I. Aviste: Sama teema on ka Märjamaa lapsevanemaga – ta ei vii oma last Varbolasse.  

 

V. Karu tuletas meelde, et päevakorrapunktiks on lasteaedade teeninduspiirkondade kaotamine. 

 

*T. Tomson: Pärnumaal üks vald tegi sellise asja lasteaiakohtade juurde saamiseks, et tegi oma koolimajja kaks 

rühma. Kas Märjamaa gümnaasiumisse ei saa teha kahte rühma? Seal on olemas toitlustamine jm vajalik. See, et 

me nende kordade kallal „saeme“, ei tee lasteaiakohti juurde. Ikka on 42 kohta puudu.  

A. Elmik (,kes on ühtlasi MG direktor) vastas, et pole ruumi, muidu teeks küll.  Võib-olla tuleb see tulevikus 

päevakorrale kui gümnaasiumiosa ära kaotame.  

T. Tomson: Tulevikus ei tule seal midagi enam päevakorrale – siis pole enam lapsi ega inimesi.  

A. Elmik: Siis peaks olema ainult metsandus ja puidutööstus, et saaks maja aknad kinni lüüa.  

A. Kirsipuu arvas, et ei maksa nii pessimistlik olla. 

E. Laaser juhtis tähelepanu tervisekaitse karmidele nõuetele, mis lasteaedadele ette on seatud. 

T. Tomson vastas, et nõuded on ju üle Eesti ühesugused. Kuidas Pärnumaal saadi tehtud? 

V. Karu arvas, et see tuleks ikka ise üle vaadata, kuidas seal Pärnumaal tehti. Kui sealt midagi tõesti üle võtta on, 

siis võib ju võtta, kuid oletada pole mõtet. 

A. Kirsipuu: Arvan, et Mesila ei saa seda küll aasta jooksul tehtud. Eelmise suve ta magas maha, selle Kasti 

lasteaia. Ütles, et pole ülesannet antud. Minu meelest peaks see kellegi teise õlgadele jääma, et seda asja uurida.   

 

Otsustati: 18 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) kehtestada Märjamaa valla lasteaedade teeninduspiirkonnaks 

Märjamaa vald (määrus nr 101 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 10 

Valla vara enampakkumisel võõrandamine (Magasiaida ja Välja kinnistud) 

 
Ettekandega esines E. Rooda. Vallavalitsuse ettepanek on võõrandada avalikul suulisel enampakkumisel 

Magasiaida kinnistu ja Välja kinnistu. 

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Raadik: Välja kinnistut kasutab OÜ Orgita Põld. OÜ Orgita Põld mõõtis ka need maad välja. Ta tahtis need 

ära osta, kuid kuidagi jäi see asjaajamine pooleli. Nad on kulutusi teinud. Katastris on maaüksus tänu Orgita 

Põllule. Kas seda peab panema enampakkumisele või saab seda otsustuskorras müüa? See on olukord, kus saame 

oma piirkonna ettevõtjatele natukene vastu tulla. 

E. Rooda: Üldreegel on see, et me müüme valla vara avaliku enampakkumise korras. Kui me teeme erandeid, siis 

need peavad olema põhjendatud. Vara eeskiri ei anna meile võimalust müüa kohe äriühingule vara otsustuskorras. 

Otsustuskorras saame müüa siis kui me oleme korduvalt enampakkumise korraldanud, kuid ostjat ei ole leidnud.  
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Toimus arutelu. 

 
E. Rooda selgitas, et meie kord ei sätesta ka eelisostuõigust.  Seal piirkonnas on ka teisi maaharijaid. Võib minna 

päris sisuliseks pakkumiseks. 

Ü. Olm: OÜ Orgita Põld on teinud kulutusi. Kas talle pärast see kompenseeritakse? 

E. Rooda: Selgitame need kulutused välja. Kinnistu esmakanne on aastast 1998. Arvestades inflatsiooni on need 

kulutused praeguseks väga väikeseks jäänud. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (2 vastu, 0 erapooletut) müüa avalikul suulisel enampakkumisel Vaimõisa külas asuv 

Magasiaida kinnistu määrates alghinnaks 3000 eurot ja Metsaääre, Metsküla ja Kasti külas asuv Välja kinnistu  

määrates alghinnaks 32000  eurot (otsus nr 191 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 11 

Valla vara võõrandamiseks ja  katastriüksuste sihtotstarvete muutmiseks keskkonnaministrilt loa küsimine 

(Valgu klubi ja Haimre Põhikooli kinnistud) 

 

Ettekandega esines E. Rooda, kes selgitas, et tegemist on ettevalmistava tegevusega Valgu klubi ja Haimre 

põhikooli kinnistute võõrandamiseks.  Maareformi seaduse § 25 lõike 3 tulenevalt võib kohalik omavalitsus 

munitsipaalomandisse antud sotsiaalmaa sihtotstarbega maa sihtotstarvet muuta ja  nimetatud maad võõrandada 

maavanema otsusega saadud maa korral üksnes keskkonnaministri loal.  

Vallavalitsuse ettepanek on taotleda luba maa sihtotstarvete muutumiseks ühiskondlike hoonete maast ärimaaks 

ning ühtlasi luba ka nende võõrandamiseks. 

 

Ettekanda vastas küsimustele. 

*K. Tammaru: Haimre põhikooli kinnistu on 6,66 ha ja kas see kõik läheb ärimaaks? 

E. Rooda: Meil ei ole praegu teist eelistust. Müüme maha ärimaana ja hiljem saab uus omanik, lähtuvalt sellest, 

kuidas ta seda kasutama hakkab, sihtotstarvet muuta.  

K. Tammaru: Ärimaa on ju kallimalt maksustatav? 

E. Rooda vastas, et vald oma maade pealt maamaksu ei arvesta ega maksa. 

 

*A. Kirsipuu: Minu meelest on ka Mõisamaa hooldekodu müügis. Seal peaks sama asi olema, et sihtotstarve on 

vaja ringi teha. Seda peaks olema võimalik kuskilt vaadata. 

E. Rooda: Ei oska öelda. Mõisamaa puhul ei ole tegemist munitsipaalmaaga. Seal on riigi maa. Neile MRS § 25 lg 

3 kitsendus ei laiene. Nende vara müüki reguleerib riigivara seadus. 

 

*A. Raadik: Inimesed pakkusid välja ühe variandi, ma ei tea, kas see on võimalik? Nende soov oli, et raha, nemad 

tahtsid küll kogu raha, kuid võiks osa raha, mis Valgu klubi kinnistu müügist saadakse, läheks külakeskuse 

rekonstrueerimiseks. Praegune külakeskuse saal on ikka väga väike. Seal tuleb midagi ümber teha. See on mõte. 

Ma tõin selle mõtte siia volikogu saali. Näis, mis edasi saab. 

 

*A. Kirsipuu tõstatas uuesti maa sihtotstarbe teema – olemas on ka tootmismaa variant. Võib-olla ei taha keegi just 

seepärast osta, et on 6,66 ha ärimaad. Mis selle pealt maamaks tuleb? 

E. Rooda:  See on tulevase omaniku küsimus. 

E. Plamus: Ta saab koheselt teha taotluse sihtotstarbe muutmiseks. 

 

*A. Raadik: Haimre kooli vilistlased küsisid minu käest, et kas on võimalik müügilepingusse sisse panna, et hoone 

välisilme väga palju ei muutuks? 

E. Plamus: Vald saab mõjutada projekteerimistingimustega.  

 

Kell 17.42 lahkus K. Tammaru. 

 

Otsustati: 17 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut) taotleda keskkonnaministrilt luba Valgu külas asuva Valgu 

klubi kinnistu ja Moka külas asuva Haimre Põhikooli  kinnistu sihtotstarvete muutmiseks ärimaaks ning kinnistute 

võõrandamiseks enampakkumisel (otsus nr 192 lisatud protokollile). 
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Kell 17.45 lahkus A. Riismaa. 

 

 

Päevakorrapunkt 12 

Vallavalitsusele volituse andmine halduslepingu sõlmimiseks (sauna teenus) 

 
Ettekandega esines E. Rooda. Vallavalitsuse ettepanek on sõlmida leping 1 aastaks. 

A.Elmik taandas ennast päevakorrapunkti arutelult ja  otsustamiselt. 

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

 

*A. Jõessar: E. Rooda puudutas ka seda teemat (oma ettekandes). Tegemist on MTÜ-ga ja meil on kord, kuidas 

mittetulunduslikku tegevust toetatakse. Tõid küll välja, et antud juhul on tegemist teenuse osutamisega, kuid meil 

on tänasel päeval teisigi valla eelarvest raha taotlevaid ja teenuseid osutavaid MTÜ-sid. Miks teatud MTÜ-dele 

tehakse erandeid?  

E. Rooda: Ma ei ütleks, et see nüüd erand on. Pigem selline ülemineku juhtum. Teenuse osutamisega sellisel kujul 

minu meelest teisi MTÜ-sid ei ole. On spordiklubi ja ehk veel mõned. Selle jaoks meil ongi vaja oma kord läbi 

vaadata ja näha, lisaks projektitoetustele, ette ka tegevustoetuse ning investeeringutoetuse maksmise võimalus.  

A. Jõessar: Küsimus on lihtsalt selles, et MTÜ tegutseb juba 2012.a veebruarist alates ja minu arvates peaks nad 

väga hästi olema kursis, mis ajaks ja kuidas taotlused esitada. Minu meelest vaatame praegu enda kehtestatud 

korrale läbi sõrmede. Me ei kohtle kõiki MTÜ-sid võrdselt. 

E. Plamus: Minu meelest peab siin lähtuma natukene teistest alustest. Me ise ju tegelikult tahtsime, et saun läheks 

oma tegevusega MTÜ alla. Ta oli tegelikult meie oma munitsipaalasutus. Tema ülesanne on teenindada valla 

kodanikke, et sealt oleks võimalik saada sauna teenust. Me tahame, et sauna teenuse andmine seal jätkuks. Paraku 

on niimoodi, et me ei taha vallale võtta ka väga suuri rahalisi kohustusi. Teistpidi on meetmed niiviisi üles 

ehitatud, et KOV saab ainult KOIT-programmist raha, Leaderist raha ning rohkem eriti võimalusi ei olegi. See, et 

saun korda saada, oligi eesmärk. MTÜ-l on võimalik tuua valda täiendavat raha.  

Oleme vallavalitsuses arutanud, et uus mittetulundusliku tegevuse toetamise kord peaks hõlmama kõiki toetuste 

liike. Selle nimel me teeme tööd. Praegu see siin on erand. 

 

Otsustati: 14 poolthäälega (1 vastu, 0 erapooletut, A. Elmik ei hääletanud)  volitada vallavalitsust sõlmima 

haldusleping MTÜ-ga Märjamaa Saun saunateenuse osutamiseks 2013.aastal ning eraldada valla 2013.a eelarvest 

sauna teenuse osutamise eest MTÜ-le 10 623 eurot. (otsus nr 193 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 13  

Arvamuse andmine Keskkonnaameti poolt Orava kruusakarjääri korrastamistingimuste väljastamise 

kohta 

 

Ettekandega esines T. Matsalu. 

 

Ettekandja vastas küsimustele. 

*A. Kirsipuu: Kas peab just kuuski ja kaski istutama? 

T. Tomson: Miks mitte mänd? Kask kuivab seal kohe ära. Kui seal üldse midagi kasvab, siis mänd. 

Otsustati: Istutavate puude loetellu lisada „mänd“. 

 

Otsustati: 16 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut)  esitada valla poolsed Orava kruusakarjääri 

korrastustingimused arvestades istungil tehtud parandusettepanekut (otsus nr 194 lisatud protokollile). 

 

 

Kell 17.56 lahkusid H. Rehepapp ja I. Aviste. 
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Päevakorrapunkt 14 

Arvamuse andmine Keskkonnaameti poolt Vanakubja liivakarjääri korrastamistingimuste väljastamise 

kohta 

 
Ettekandega esines T. Matsalu. 

Küsimusi ettekandjale ei esitatud. 

 

Otsustati: 14 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut)  esitada valla poolsed Vanakubja liivakarjääri 

korrastustingimused (otsus nr 195 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 15 

Katastriüksuse sihtotstarbe muutmine (Keskväljak) 

 
Ettekandega esines T. Matsalu, kes selgitas, et tegemist on analoogse teemaga kui seda oli Valgu klubi ja Haimre 

põhikooli kinnistute puhul – see tähendab, et enne maa sihtotstarbe muutmist on vaja keskkonnaministri 

nõusolekut. Märjamaa Keskväljaku kinnistu ja Sauna tänava kohta on kehtestatud detailplaneering ning selle järgi 

on kavas keskväljakule rajada autobussijaama hoone. Seadusest tulenevalt peab autobussijaama hoone alune maa 

olema ärimaa sihtotstarbega. Seetõttu on planeeringujärgselt 15% Keskväljaku kinnistust ärimaa. Kuna ühele 

kinnistule ei tohi samaaegselt olla määratud protsendiga ärimaa ja üldkasutatav maa sihtotstarvet, siis tuleb 

kinnistu jagada.   

 

*K. Teekivi: Kui keskkonnaminister ei anna luba? 

T. Matsalu: Siis on täitsa jama. Ta peab meile keeldumist põhjendama. 

V. Karu: Vallal on keskkonnaministri keeldumist võimalik ka kohtus vaidlustada. 

 

Otsustati: 14 poolthäälega (0 vastu, 0 erapooletut)  taotleda keskkonnaministrilt luba Märjamaa alevis asuva 

Keskväljaku kinnistu) jagamisel tekkiva Pärnu mnt 63//Autobussijaam katastriüksuse sihtotstarbe muutmiseks 

üldkasutatavast  maast 100% ärimaaks (otsus nr 196 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 16 

Vallavalitsusele elektrienergia võrguühenduse liitumislepingu sõlmimiseks nõusoleku andmine 

 
Ettekandega esines T. Matsalu, kes juhtis esmalt tähelepanu sellele, et seoses majanduskomisjonis tõstatatud 

küsimusega, et milleks on vaja sellisele hoonele 50 amprit, on ta küsinud selgitusi projekteerijalt. Projekteerija 

vastas, et esialgu arvestati veidi suurema hoonega ning oli arvestatud, et sellest kilbist saab toite ka keskväljaku 

pargivalgustus. Projekteerimise käigus aga selgus, et olemasoleval tänavavalgustuse liitumisel on veel reservi ja 

pargivalgustusega ei pea bussijaama liitumisel arvestama. Lisaks  on amprite arvu suurus seotud Keskväljakul 

toimuvate suviste suurüritustega. Bändid ja batuudid vajavad veidi rohkem võimsust. Siiski arvas projekteerija, et 

amprite arvu võib vähendada 40-le.  

 

Ü. Olm: Ka see 40 amprit teeb ca 25 kilovatti. Tahaks ikkagi teada, mis selle 25 kW sees on? Enne pakuti välja 50 

A, nüüd lasid 40 A peale, kuid mis sinna tuleb? 25 kW on selle putka jaoks ikka väga palju. 

T. Matsalu: Tegemist on õhk-soojuspumbaga, elektri põrandaküttega, lisaks boiler ja valgustus. Uurisime, et bändi 

osas sobiks enam-vähem 25 amprit. 

Ü. Olm: Suvel, kui on väliüritused, siis ju põrandakütet järgi pole. Tuleb arvestada, et iga amper maksab. 

T. Matsalu: Aga kui edaspidi tuleks ampreid juurde osta, siis see maksaks veel rohkem. 

Ü. Olm: Maksaks täpselt sama palju kui praegu maksame. Terve aeg on meil 100 ja 200 eurot hirmus suured 

summad, kuid nüüd pole 2000 mingi summa. 

K. Kuus arvas, et parem on siiski kohe ära maksta.  

T. Matsalu: Seoses 50-lt 40-le amprile üleminekuga vähenes liitumistasu 5445,25 eurole.  

A. Jõessar: Ei ole küll eriline ekspert, kuid 25 amprist piisaks. 

Toimus keskustelu. 
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Otsustati: 13 poolthäälega (1 vastu, 0 erapooletut)  anda vallavalitsusele nõusolek sõlmida Keskväljakule rajatava 

bussijaama võrguühenduse loomiseks liitumisleping osaühinguga Elektrilevi (otsus nr 197 lisatud protokollile). 

 

 

Päevakorrapunkt 17 

Informatsioon 
 

*) Valla 2013.a eelarve eelnõu kohta laekunud ettepanekute tutvustamine 

V. Karu tutvustas laekunud ettepanekuid. 

Toimus arutelu, mil viisil eelnõu menetlemisega jätkata. 

Kell 18.10 lahkus K. Kuus. 

 

Otsustati: Pikendada ettepanekute esitamise tähtaega kuni 04. veebruarini 2013. Teine lugemine viia läbi 

veebruarikuu istungil. 

 

L. Laurits tuletas meelde, et kui tehakse ettepanek kulusid suurendada, siis tuleks näidata ka see, mille arvelt 

suurendamine toimuks. 

 

*) Liitumisettepanekud naaberomavalitsustele 

A. Kirsipuu käis välja mõtte, et, arvestades gümnaasiumide reforme ning suurt KOVide liitumistuhinat Läänemaal, 

oleks paras aeg teha liitumisettepanekud Vigala vallale ja Kullamaa vallale. 

V. Karu: Väga suured ettepanekud muidugi. Siin tasuks üle vaadata see kord, mille alusel liitumised käivad ja kas 

meil on üldse mõtet selliste asjadega tegeleda.  

 

*) Märjamaa kinost 

 V. Karu teavitas, et riigil on kavas pakkuda maakonnale ühe kino digitaliseerimist. Võimalik, et selleks võib saada  

Märjamaa kino, kuid arutatud on ka Raplas, et ehk annab maavalitsuse saali kinoks ümber teha.   

 

*) Valla elanike arvu muutus 2012. aastal 

E. Plamus andis lühiülevaate elanike liikumisest 2012. aastal. Vallast lahkus 230 inimest, juurde tuli 154. Kõige 

enam lahkuti Tallinna, koguarvult järgmisena mindi välismaale.  

Toimus keskustelu. 

 

Järgmine korraline istung on 19. veebruaril  2013.  

Istungi juhataja kuulutas istungi lõppenuks.  

 

 

 

 

 

Villu Karu                                          

Istungi juhataja                                                                                      Janika Liländer 

                                                                                                              Protokollija 


